
 

 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR ÅR 2023 

Verksamhetsberättelsen avser tiden 1 januari till 31 december 2023. 

 

Medlemmar 
Antalet medlemmar var vid årsskiftet totalt 1695. Av dessa är 1207 fullbetalande medlemmar och 486 

familjemedlemmar, en förändring -5 % jämfört med 2022. Vi har också 2 hedersmedlemmar. 

 

Styrelsens sammansättning  
Vid årsmötet den 21 mars valdes Mats Greger till ordförande och Hans Hansson till sekreterare. Till 

justerare valdes Berit Greger Karlsson och Lars Ljungdahl.  

Till föreningens ordförande valdes Lars Klasén. Som styrelsemedlemmar i övrigt valdes Alenka Jejcic, Kerstin 

Karlsson, Kristin Persson Lars Ljungdahl och Mats Johansson. Som suppleanter valdes Anne Kawecki och 

Olof Näslund. 

Vid det konstituerande styrelsemötet den 21 mars valdes Lars Ljungdahl till kassör. Styrelsen fördelade 

övriga arbetsuppgifter enligt följande: Lars Ljungdahl: Remissansvarig, webbansvarig och postmottagare. 

Lars Klasén: Mailansvarig. Facebookansvarig: Kristin Persson. 

Till firmatecknare, att teckna firma var för sig, valdes Lars Ljungdahl och Lars Klasén. 

 

Val av revisorer och revisorssuppleanter 
Till revisorer valdes Hans Hansson och Alf Claesson och till revisorssuppleant Mats Greger. 

 

Val av valberedningen 
Till valberedningen valdes Hans Hansson (sammankallande) och Mats Greger. 

 

Ekonomi 
Ekonomin har under året 2023 varit god. Den enskilt största intäkten utgjordes av återbäringen från 

riksföreningen. 

 

Styrelsens möten  
Styrelsen har haft 10 protokollförda möten. Vårsäsongen avslutades med en trädgårdsträff med mat, dryck 

och samspråk hemma hos Lars den 23/5. Förutom styrelsen deltog några funktionärer. Höstens första 

styrelsemöte, som ägde rum den 27/8 hos Kristin, kombinerades med naturvandring och fika. 

Höstsäsongen avslutades den 18/12 med ett enkelt restaurangbesök. 

 

Remissyttranden  

För Södertälje 

2023-02-02 Granskning förslag till Detaljplan för Farstanäs camping. 

2023-02-06 Granskning angående förslag till ändring av detaljplan för Ekbacken (Viksberg 1:5 och Ladvik 
1:36 m.fl.). 

2023-03-06 Jehanders (Underås/Enhörna) kompletterande samrådsförslag av tidigare ansökan. 

2023-05-08 Nyetablering av deponi för inert avfall och återvinningsverksamhet inom fastigheten Hall 4:1. 

2023-09-01 Granskning angående förslag till detaljplan för del av Hjälmsättra 1:3 i Södertälje. 



2023-09-08 Samråd för ändring av detaljplan för Sandviken, Etapp 1. 

2023-11-17 Samråd om förslag till beslut och skötselplan för naturreservatet Vasaskogen i Södertälje 
kommun. 

2023-12-15 Samråd om bio-CCS-anläggning för Igelsta kraftvärmeverk i enlighet med 6 kapitlet miljöbalken. 

2023-12-22 Samråd om detaljplan för Kallfors 1:341 (tidigare del av Kallfors 1:4) mfl (Kallfors ängar och 
uppsamlingsväg) i Järna. 

För Nykvarn 

2023-07-25 Samråd för detaljplan del av Vidbynäs 1:19 (Miare Backar). 

2023-11-07 Granskning 2 – Detaljplan Hökmossen 2b. 

Aktiviteter, programverksamhet  
Kretsen har under vår- och höstterminerna distribuerat program med våra aktiviteter till våra medlemmar. 

Dessa bifogas verksamhetsberättelsen. Följande genomfördes. 

2023-02-14 Energiomställning i Tidö-tider – ett högaktuellt föredrag av en energibranschprofil 
Föredraget hölls av Daniel Kulin, med 15 års erfarenhet inom energibranschen och sedan 2022 
projektledare för havsbaserad vindkraft vid det norska kraftbolaget Cloudberry- Det åhördes av 25 
deltagare. 

2023-03-11 Vargspaning i Sjundareviret: vi såg spåren! 
Under ledning av Lars Wikström, vargrapportör åt Länsstyrelsen, fick vi 10 deltagare se färska spår av varg!  

2023-03-21 Släpp vattnet fritt! Faktaspäckat föredrag om våtmarker 
Mia Svedäng, sötvattenekolog vid Naturskyddsföreningen, gav oss en analys och framtidsspaning om våra 
vatten och våtmarker och deras viktiga roll för att värna klimatet och den biologiska mångfalden. Ca 15 
åhörare. (Efter föredraget hölls vårt årsmöte). 

2023-03-25 Earth hour uppmärksammades med tal och musik 
Kl 20.30-21.30 inföll Earth Hour, världens största klimatmanifestation. Den uppmärksammades på Gamla 
Flickskolan av Södertälje konstnärskrets, folkmusikgruppen PiVO och Naturskyddsföreningen i Södertälje-
Nykvarn med en utställning, musik samt ett tal av Lars Klasén om hur manifestationen startade. 

2023-04-29 Strandstädning längs Snäckviksstranden – en nyttig insats 
För andra året i rad städade vi Mälarstranden längs Snäckviken. Ca 10 medlemmar deltog. Mulet väder och 
lite kyligt – så det passade bra att jobba för att hålla sig varm. Mycket jobb – mycket resultat! 

2023-05-04 Deltagande i eventet Levande trädgård 
Vi deltog med bokbord mm på eventet Levande trädgård som anordnades av Södertälje stadsbibliotek. 
Tyvärr väldigt få besökare delvis på grund av väldigt dålig marknadsföring men också vanlig vardag. 

2023-05-06 Växtartsinventering på den föreslagna platsen för bergtäkt vid Gerstaberg 
Vandring på området som föreslagits som bergtäkt vid Gerstaberg, strax söder om Tveta återvinning. Guide 
var Rolf Wahlström från Botaniska Sällskapet i Stockholm. Han berättade om såväl växter som fåglar men 
också om berggrund och stenar. 6 deltagare. 

2023-05-07 Fågelutflykt i Tullgarn: Många fåglar blev det! (men ingen havsörn …) 
Petter Kylefors från SOF, Södertälje ornitologiska förening, guidade oss 15 deltagare på en rundvandring i 
de vackra omgivningarna. Många fåglar blev det, bl a tranor, fiskgjuse, rödbena, gluttsnäppa, hägrar, 
grågås, hackspett, spillkråka (men ingen havsörn …). 

2023-05-14 Guidad vandring längs naturreservatet Moraåns dalgång, Järna 
En dag med riktigt sommarväder som gjorde att vi 6 deltagare unnade oss att vandra längs hela dalgången 
(ca 4 km) under ledning av Patrik Waldenström, f d ordförande i Södertälje kommuns miljönämnd. 

2023-05-29 Biologiska mångfaldens dag – upplevd med våra sinnen! Naturvandring i Lina naturreservat 
Den 27 maj, med naturen i sin finaste skepnad, företog vi en naturvandring i Lina naturreservat. Under den 
4 km långa vandringen fick vi 12 deltagare, under ledning av Kristin Persson från vår styrelse, göra 
”övningar” som gjorde att vi kom (ännu) närmare naturen.  



2023-08-18 Fladdermusspaning (och lyssning!) i Tullgarn 
På kvällen den 18/8 deltog ett 30-tal personer (varav ca 20 från Södertälje, många från Järna) i 
fladdermusspaning i Tullgarns Slottspark. Med hjälp av experten Bosse Ljungberg (fd kommunekolog i 
Södertälje) och avlyssningsapparater kunde vi identifiera sju olika fladdermusarter. 

2023-09-05 Jordbruket – ur biets perspektiv 
Varför behöver vi bin som pollinatörer? Svaret gavs av Jenny Ekman, expert på jordbruk och odlingsland-
skap vid Naturskyddsföreningen. Hon berättade hur bina påverkar jordbruket – och hur jordbruket 
påverkar bina. Föredraget hölls i Södertälje stadshus med tyvärr bara 10 åhörare. 

2023-09-12 Jordbruket, samhället och den biologiska mångfalden 
Jordbruket, samhället och den biologiska mångfalden var den rubrik som Pim Bendt, chef för 
jordbruksfrågor vid Naturskyddsföreningen hade satt på sitt föredrag den 12/9 i Södertälje stadshus. Det 
åhördes av ca 15 personer. 

2023-09-16 Svår strandstädning på Snäckviksstranden 
Vi har städat Snäckviksstranden flera gånger, på våren. Nu på sensommaren var det jobbigare pga all 
växtlighet. Denna städning var en del i Telges, Södertälje kommuns m fl ”Klimatvecka”. Vi var bara 5 
personer, men parallellt arbetade en grupp om 7 personer inom Håll Södertälje. Så lite rent blev det. 

2023-09-30 Bommersvik hotell & konferens – besök vid en hållbar anläggning 
Vi var 8 personer som välkomnades på Bommersviks Jeanette Svensson, nyligen avgången vd men 
fortfarande verksam där. Hon inledde med några ord om Bommersviks historia, därefter fick vi bese deras 
1000 kvm stora solcellsanläggning och slutade med ett seminarium om deras andra satsningar på 
hållbarhet. Efteråt intog vi gemensam lunch. 

2023-10-05 Ekovandring Yttereneby Gård – Skillebyholm ToR 
Arrangör var Naturskyddsföreningen i Trosa; vi bidrog med marknadsföring för våra medlemmar. 

2023-10-25 Seniordagen – med bokbord, quiz och föredrag om Naturmöte 
Vi deltog i Södertälje kommuns sedvanliga Seniordag, denna gång i Stadshuset. Ca 30 event och föredrag, 
ca 30 utställare (mest föreningar). Uppemot 600 besökare. Till vårt bokbord kom en jämn ström besökare; 
vår quiz besvarades av ca 30 personer. Kristin Persson från styrelsen höll föredraget ”Naturmöte. Om 
konsten att skapa en nära relation mellan människan och andra arter”. Det åhördes av 25 personer. 

2023-10-29 Guidad vandring i naturreservatet Stora Alsjön 
Denna lördag företog vi med 19 deltagare en guidad vandring ledd av Södertäljes kommunekolog Mari 
Nilsson. Vi såg sällsynta svamparter, flera hundra år gamla tallar och insekter, bland dem granbarkborren. 

2023-11-22 Bannerheds betraktelser. Författarträff med Tomas Bannerhed 

Arrangerades tillsammans med Södertälje stadsbiblioteket i deras hörsal. Det var upplagt som ett samtal 

med samtalspartner Kristin Persson från vår styrelse. Det åhördes av ca 35 personer. 

2023-11-30 Att påverka klimatomställningen. Expertlunch med Maria Dahlin 

Expertlunchen arrangerades av Södertälje stadsbibliotek och ägde rum i Café Blå. Maria Dahlin är lektor i 

retorik på Södertörns högskola. Vi medverkade med en kort introduktion samt med bokbord i foajén. 

Deltagande i konferenser, manifestationer, samrådsmöten mm 

2023-01-26 Lars Klasén deltog i digitalt kretsmöte i Stockholms länskrets. Ca 15 deltagare. 

2023-05-10 Mats Johansson deltog i Stockholms Naturskyddsförenings Länsstämma. 

2023-05-11 Kerstin Karlsson deltog i möte om verksamhetsplanen för Södertuna i Järna. Ca 50 åhörare. 

Bland politiker fanns Susanne Bergström (S), Lars Greger (Mp) och Alexander Rosenberg (M). Området är 

nerbantat från 155 till 100 hektar. Jordbruksmarken och de ”finare” delarna av skogen i södra delen värnas. 

2023-06-17-18 Anne Kawecki och Mats Johansson deltog som kretsens representanter i 
Naturskyddsföreningens Riksstämma i Västerås. 

2023-08-26 Kerstin Karlsson deltog som kretsens representant på en ”resa” utmed Mölnboåns hela 

sträckning, ledd av Patrik Waldenström på uppdrag av Trosaåns vattenvårdsförbund. Temat var våtmarker. 



2023-09-22 Lars Klasén deltog i den stora klimatdemonstrationen (”Klimatstrejk”) som anordnades av FFF 
m fl i Stockholm. 3-5000 personer deltog (bland dem Greta Thunberg). Start Mynttorget; avslut 
Medborgarplatsen där ett antal talare och musiker (bl a Stefan Sundström) intog podiet. 

2023-09-17 Lars Klasén deltog i ”Cykelkarnevalen” i Stockholm, en manifestation anordnad av 
Naturskyddsföreningen m fl. 

2023-11-11 Anne Kawecki deltog i Stockholms kretskonferens ”Hur vi formar framtiden” på IOGT-NTO-
gården i Klara (Sthlm C). Intressantast var ett föredrag om retorik; om bästa sätt att påverka. 

2023-11-15 Lars Klasén deltog på samråds-/informationsmöte om Söderenergis förslag om en anläggning 
för BioCCS vid Igelstaverket. (Se kretsens yttrande under Remisser). 

2023-11-23 Kerstin Karlsson deltog i samrådsmöte i Järna om Kallfors ängar. Ca XX deltagare. (Se vårt 
yttrande under Remisser). 

2023-11-30 Lars Klasén deltog i digitalt samrådsmöte om Kallfors ängar. Ca 15 deltagare. (Se vårt yttrande 
under Remisser). 

Övrigt 

Tveta skjutbana. Södertälje jaktvårdsförening har ansökt hos kommunen och Länsstyrelsen om att få 

godkänt för en skjutbana vid Tveta som nyttjats sedan 30-talet men är i princip olaglig. En grupp närboende 

har bildat en aktionsgrupp som agerar mot detta. De har kontaktat oss för stöd. Vi beslutade att motsätta 

oss att ta 4.5 ha jordbruksmark ur produktion för en lerduveskjutbana. Efter diverse skrivelser till 

kommunen och Länsstyrelsen samt kontakter med en av Naturskyddsföreningens jurister beslutade vi att 

avstå från vidare agerande. 

Föreningsarkivet. Mats Johansson utsågs som kretsens representant i styrelsen för det lokala 
Föreningsarkivet i Södertälje-Nykvarn. 

Kretsens förekomst i media 
Egna debattartiklar, insändare, notiser mm 

Samtliga kretsens aktiviteter har marknadsförts i form av notiser i Länstidningens ”Det händer i morgon” 
och Föreningsnytt samt i Södertälje kommuns ”Evenemangskalender”. 

LT 2023-04-12 Insändare av Lars Klasén ”Centerpartister gör det väldigt enkelt för sig” med kritik av de 

fyra centerpartister som i LT pläderat för att varg inte längre ska få finnas i Sjundareviret. 

LT 2023-04-27 Debattartikel ”Dags att vakna – rädda bina” av Mats Johansson och Kerstin Karlsson. 

LT 2023-12-08 Debattartikel betitlad ”Fel att bygga bostäder på värdefull åkermark – Kallforsplaner 
strider mot både miljöbalk och strategier” publicerad i kretsens namn, undertecknad av Lars Klasén och 
Kerstin Karlsson. 

2023-12-18 Medborgarförslaget om ”Allmänna anslagstavlor för medborgare och föreningar” inlämnat av 
Lars Klasén (på uppmaning av föreningen) antogs av Södertäljes kommunfullmäktige. Bakgrunden är bristen 
på allmänna anslagstavlor för lokala föreningar som till exempel Naturskyddsföreningen. 

Omnämnanden i media 

LT 2023-03-24 Naturskyddsföreningen i Södertälje-Nykvarn nämnd som medarrangör i artikeln ”Kretsen 

släcker ner” om hur världens största klimatmanifestation Earth hour uppmärksammas på Kretsen 25 mars. 

LT 2023-03-25 Naturskyddsföreningen i Södertälje-Nykvarn nämnd som medarrangör i artikeln ”Kretsen 

släcker ner med musik” om hur Earth hour uppmärksammas på Kretsen. 

LT 2023-04-29 Stort reportage ”De städar Södertälje på eget initiativ” om kretsens strandstädning längs 

Snäckviksstranden. 

LT 2023-04-30 Stor artikel ”De städar Södertälje på eget initiativ” om vår städning av Snäckviksstranden 27 

april. 



LT 2023-05-09 Naturskyddsföreningen omnämnd i artikeln ”Sveriges största rovfågel har räknats – så gick 

det” om Projekt Havsörn som startade 1971 i föreningens regi. 

LT 2023-05-09 Stor artikel ”Kraftigt motstånd mot planerad tipp vid Hall” (på nätet ”Naturskyddsförenin-

gen sågar planerade tippen”) med bl a intervju med Lasse Ljungdahl. (Se kretsens yttrande under Remisser) 

LT 2023-08-28 Naturskyddsföreningens yttrande om byggplanerna för Miare backar omnämnt och refererat 

i artikeln ”Hundratals uttryckte sina åsikter om villaområdet”: ”Miare backar skulle motverka en hållbar 

utveckling och bli en enklav, en närmast isolerad ö, för liten för att motivera till exempel tillfredsställande 

kollektiva trafikförbindelser”. 

LT 2023-09-13 Naturskyddsföreningen nämnd i debattartikeln ”Lägg ner Södertälje oljehamn” 

undertecknad av lärare m fl i Södertälje. Ämnet är kritik mot regeringens klimatpolitik. 

LT 2023-09-13 ”En hel vecka med klimatet i fokus”. Redaktionell notis om vår strandstädning d 16/9 

LT 2023-09-16 ”Växtvandra för klimatet”. Redaktionell notis om vår strandstädning samma dag. 

LT 2023-11-14 Naturskyddsföreningen nämnd i debattartikeln ”Mer frukost, fattigare politik” av Linda 

Sjögren (V) med anledning av regeringens budgetförslag. 

LT 2023-11-23 Naturskyddsföreningens intervju med Mp före valet 2022 refereras i ledarartikeln ”Karin 

Källström: Det är synd om de konservativa gröna”. 

LT 2023-12-08 Omnämnda i debattartikeln ”Vi välkomnar debatten om byggplaner” av Hanna Klingborg 

(Mp), Susanne Bergström (S) och Johan Gustavsson (M), representerande Järna kommundelsnämnd med 

anledning av vår debattartikel och yttrande avseende Kallfors ängar, där vi motsätter oss byggnation. 

LT 2023-12-19 Omnämnda i insändaren ”Vi vill inte ha ett Hovsjö i Järna” med anledning av vår 

debattartikel och yttrande avseende Kallfors ängar, där vi motsätter oss byggnation. 

 


